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Защо говорим за това?

Може би и ти като нас обичаш орангутаните и си загрижен за съдбата им. А може би някой ден ще трябва да решаваш важни проблеми - като този
с потъващата столица на Индонезия.

В една от най-населените столици в света - Джакарта - хората живеят с мръсен въздух и задръствания, столицата на Индонезия потъва, заплашена е
от ежедневни природни бедствия. 

Индонезия вече е взела решение да премести столицата си. Страната се намира на най-големия и най-населен континент Азия, разположена е
между Индийския и Тихия океан и е съставена от над 17 000 острова. Само преди седмици държавата прие и закон за преместването на столицата от
Джакарта на остров Борнео.

Защо ли?

Причините за това са няколко. Една от тях е, че сегашната столица Джакарта потъва. Столицата е пренаселена, в нея живеят 35 милиона души.
Задръстванията с много автомобили и замърсяването на въздуха са ежедневие. Редовно има наводнения, тъй като голяма част от града се намира
под морското равнище.

Решението за преместването е взето още през 2019 г., но сега вече държавата прави още една крачка напред, като решава важни въпроси като колко
ще струва това.

Преместването на столицата в покрития с тропически гори регион Източен Калимантан ще струва 28 млрд. евро. Новата столица на остров Борнео
ще се казва Нусантара. Президентът Джоко Видодо смята, че преместването е символ на технологичния напредък.

Целта на преместването е също да се избегне съсредоточаването на развитието на държавата само около района на сегашната столица. По-
голямата част от населението живее в момента в Джакарта. С промяната много от икономиката ще се премести извън най-големия град, което ще
осигури по-справедливо икономическо развитие за региона на Източна Азия.



Правителството смята, че това решение ще спаси населението от бедствия, земетресения и цунами. Но Индонезия се намира в Тихоокеанския огнен
пръстен - а това значи, че рискът е голям в цялата страна.

Освен това идеята да се премести столицата крие нови опасности.

Еколозите предупреждават, че това ще доведе до изсичане на много тропически гори. Много растения и животни ще бъдат застрашени от изчезване.
Това се отнася и за орангутаните - едни от най-симпатичните жители на Борнео.

Освен това остров Борнео вече си има свое коренно население. За да се премести столицата, тези хора ще трябва да бъдат изселени насила. А това
не е честно!

Критиците също твърдят, че Джакарта не може просто да избяга от проблемите. Изграждането на нещо ново и толкова масивно всъщност добавя
огромно количество въглерод към атмосферата. Не е като да се преместиш в нова къща, когато можеш просто да продадеш старата, нали?

Джокови (както го наричат) не е първият индонезийски президент, който се опитва да премести столицата. Плановете са от 50-те години на миналия
век при първия президент на Индонезия.

Строителството на новия град може да започне още през 2024 г. Но това всъщност може да отнеме повече време. На Бразилия отне 60 години
преместването на столицата от Рио де Жанейро в Бразилия. Парламентът на Австралия се мести в Канбера през 1927 г., но едва през 50-те години
на миналия век повечето министерства се преместват в града. И двата града са изправени пред критики, че са лошо проектирани и неприятни за
живот. 
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